
 

Postadresse Besøksadresse:  post@askeridrettsrad.no 
Postboks 166, 1372 Asker  Lensmannslia 4 www.askeridrettsrad.no 
1 

Til Asker kommune  
 
Kopi:  Direktør medborgerskap Christer Best Gulbrandsen 
  Leder utvalg for medborgerskap Kari Sofie Bjørnsen 
   

 

Asker, 5. mai 2023 

23/ 708 INNSPILL OFFENTLIG HØRING AV KOMMUNEPLANENS AREALDEL 2022-2032 
EN AKTIV BEFOLKNING ER EN SAMFUNNSGEVINST 
 

Vi viser til innspill av september 2020 og juni 2022. 

Kommunedirektørens stab har gjort et formidabelt arbeid med kommuneplanens arealdel i tett 
samarbeid med folkevalgte og på bakgrunn av innholdsrike innspill fra Askersamfunnet. Vi har 
forståelse for at det har vært en omfattende prosess og takker for at flere av momentene idrettsrådet 
har spilt inn er medtatt i planverket.  
 
Vi retter i denne delen av vårt høringssvar oppmerksomhet mot to hovedelementer: 

v Prinsipper vi tidligere har spilt inn, som ikke i tilstrekkelig grad kommer til uttrykk når arealavstting 
og – utnyttelse skal detaljplanlegges. Prinsippene kan oppsummeres i stikkordene: 
 
A) Prioriter areal som fremmer fysisk aktive liv i et samfunn preget av stillesitting og 
livsstilssykdommer (areal til lek, idrett og skole – gjerne sammen, se kulepunkt under) 
 
B) Bygg mindre, del mer og gjør lokale tilpasninger (sambruk, felles visjoner, smart 
arealutnyttelse, transformasjon, tettstedsutvikling). Idrettslagene er fremoverlente, innovative og 
delingsinteresserte.  
 
 

v Enkeltsaker idrettslagene har spilt inn som ikke har utløst det forventede samarbeidet mellom klubb, 
kommune og idrettsråd for å finne løsninger. 
 

Asker Motor-
sportklubb 

Asker idrettsråd mener dette må 
behandles på nytt i arealplanen.  

 Hurum 
Sportsskytter 
klubb 

Asker idrettsråd støtter 
kommuneplanens anbefaling om 
å opprette areal i Avgrunnsdalen 
til idrettsformål. 

Asker 
Golfklubb 

Asker idrettsråd ber om at 
klubbens innspill behandles 
grundigere. 

 Askers 
skiklubb 

Asker idrettsråd støtter Asker 
Skiklubbs innspill (se vedlegg) 

Røyken og 
Hurum 
klatreklubb 

Vi ber om at kommunen og 
idretten samhandler for å nå mål 
om paraidrettsklatring i Hyggen. 
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Nye innspill fra idrettslagene i forbindelse med offentlig høring: 
 

Røyken og 
Hurum 
Skytterlag 

Klubben ønsker innendørs 
skyteanlegg. Kan med fordel 
planlegges i eksisterende bygg 
/planlagte prosjekter. 
 

 Hurum O-
lag 

Asker idrettsråd støtter ikke 
klubbens tilnærming, men ønsker 
at klubbene går i dialog om mest 
mulig aktivitet i Avgrunnsdalen. 

Asker og 
omegne 
rideklubb 

Asker idrettsråd ser potensiale i 
midlertidig bruk av 
Drengsrudjordene til rideformål.  

 Hvalstad IL Asker idrettsråd støtter klubbens 
innspill om behov for 11er 
fotballbane i området.  

Slemmestad 
og omegn 
turnforening 

Klubbens behov for turnhall må 
sikres sikres uten forbehold. Vi 
håper dette kan skje i forbindelse 
med bygging av Grytnes skole.  
 

   

 

 

NÆRMERE OM PRINSIPPER 
 
Ad A: Prioriter areal som fremmer fysisk aktive liv i et samfunn preget av stillesitting og 
livsstilssykdommer (areal til lek, idrett og skole) 

§ Mange idrettsanlegg ligger i tilknytning til skoler. Vi er svært glad for arealavsetning i tilknytning 
til skoler på Sætre og Høn/Landås og ser frem til felles arbeid for effektiv arealutnyttelse. Det er for 
øvrig en svakhet at det ikke er prioritert mer areal til aktivitet i de ulike knutepunktene, der det også 
forventes en befolkningsvekst.  
 

§ Fra et idrettsperspektiv og med fysisk aktivitet som rettesnor anbefaler vi at kommunedirektøren 
følger opp kommuneplanens arealdel med plan for areal til offentlige tjenester, med henvisning til 
Trondheim kommune plan der også areal til idrettsformål fastsettes. 
 

§ Vi gjentar også vår anbefaling om at areal i Vollen v/Slemmestadveien (3025-71/3) som er i nær 
tilknytning til skole ikke må omreguleres.  Det er nettopp slike areal vi trenger i kommunen for å 
sikre god tettstedsutvikling.  

 
 
Ad B) Bygg mindre, del mer og gjør lokale tilpasninger (sambruk, felles visjoner, smart 
arealutnyttelse, transformasjon, tettstedsutvikling). Idrettslagene er fremoverlente, innovative og 
delingsinteresserte. 
 
§ De mest bærekraftige anleggene er de som ikke bygges!  

Asker idrettsråd anbefaler at kommunen tar en gjennomgang av eksisterende bygningsmasse med 
tanke på hvordan optimalisere bruk på tvers av bruksområder. For at slike prosesser skal bli gode 
kreves det dyktige prosessledelse for å forene og kompromisse på en måte som gjør at brukerne blir 
fornøyd med resultatet.  
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§ Sambruk – bedre utnyttelse av arealene og nye effektive måter å bygg på 
Areal er den sterkeste kostnadsdriveren i investering, drift og utvikling av formålsbygg til idrett, 
aktivitet og kultur. Ved å tvinge ulike deler av kommunen, frivilligheten, næringslivet og andre 
aktører inn i felles tankesmie om samlokalisering bør det være mulig å oppnå smart arealutnyttelse 
samtidig som aktørene får gode (nok) løsninger.  
 

§ Tverrsektoriell sambruk og samdrift mellom kommunal og frivillig sektor. 
Kommunen og frivilligheten har stort potensiale i å ha tettere dialog om mest mulig effektiv bruk og 
drift av bygg og annet areal. Fra idrettens ståsted inviterer vi kommunen til dialog om hvor vi kan 
finne det beste skjæringspunktet slik at flest mulig interesser ivaretas.   

 
 
NÆRMERE OM ENKELTSAKER 
Vi oppsummerer kort 

- idrettslagenes innspill som er behandlet/burde vært behandlet i fra forrige høringsinnspill 
- nye innspill fra klubbene med kommentar fra idrettsrådet. Innspillene legges ved i sin helhet i 

dette dokumentet (punkt 6-10). 
 
Kommentarer til innspill fra idrettslagene som er 1. gangs behandlet: 

1) Asker Motorsportklubb 
Asker Idrettsråd har prioritert behovet for å få etablert et samlet miljø for motorsport. Dette er også 
tatt med i Arealplanen, så vi oppfatter en enighet om at dette er det vilje til å få til. I arealplanen er 
det foreslått et areal som ikke er egnet til formålet. Asker Idrettsråd støtter Asker Motorsportklubb 
forslag til alternativ plassering i samme område, og vil be om at arealplanen endres i tråd med dette. 
Kommunedirektøren foreslår at dette løses igjennom reguleringsplan.  
 
• Asker idrettsråd mener dette må behandles i arealplanen på nytt. Når et område er 

markert ut, men ikke egnet bør det legges inn mer konkrete føringer på hvordan dette 
skal løses innenfor Røyken Næringspark.  

 
 
2) Avgrunnsdalen - Hurum Sportsskytterklubb 

Området har blitt brukt til idrett og idretten har tatt et stort ansvar for aktivitet, drift og vedlikehold 
 
• Asker idrettsråd støtter kommunedirektørens forslag til å beholde Avgrunnsdalen til 

idrettsaktivitet. Vi er svært glade for utfallet og vi er sikre på at det med godt samarbeid 
kan være rom for mer aktivitet og idrett i Avgrunnsdalen. 

 
 

3) Asker Golfklubb 
Klubben har spennende planer som krever mindre reguleringsendringer. Planene er spesielt positive 
idet golf med disse planene i større grad gjøres tilgjengelig for flere brukergrupper på et lavterskel-
nivå. Asker idrettsråd støtter planene og stiller oss bak at tiltakene bør implementeres i Arealplanen. 
 
• Vi klarer ikke finne at Asker Golfklubbs innspill er blitt behandlet. Muntlig har vi fått 

vite at det ikke er ønskelig å gjøre arealendringer i dette området nå, og at noen av 
tiltakene som foreslås er innenfor gjeldende arealplanen, og er et reguleringsspørsmål. 
Asker idrettsråd mener dette innspillet må bli behandlet på nytt på en grundigere måte. 
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4) Føyka - Asker Skiklubb (vedlegg 1) 
Idrettsrådet har ikke tatt stilling til ulike løsningsforslag som er foreslått for Føyka. Idrettsrådet 
støtter Asker Skiklubbs arbeid for å drive og utvikle idrettsaktivitet på Føyka. Vi mener klubben og 
kommunen bør jobbe sammen og komme frem til omforente løsninger som ivaretar idrettens behov 
og tettstedsutvikling.  
 
• Asker idrettsråd registrerer en viss tilnærming til at det ved utbygging av Føyka 

forplikter å sette av en del areal til aktivitet. Dette er i riktig retning.  
 
Vi støtter Asker Skiklubb i deres innspill. Det er godt dokumenterte argumenter som 
idretten samlet mener må gå i en retning av at enda mer av arealene på Føyka og i 
Askerparken blir satt av til idrettsanlegg, aktivitetsområder og friområder.  

 
 

5) Røyken og Hurum Klatreklubb 
Vi ber om at klubbens arbeid for å legge til rette for utfartsparkering og bedret fremkommelighet for 
bevegelseshemmede / paraidrett gis prioritet. Hyggenfeltet kan bli et destinasjonsmål av nasjonal 
interesse for paraklatring.  

 

Kommentarer til nye innspill fra klubbene: 

6) Røyken og Hurum Skytterlag (vedlegg 2) 
Skytterlaget har behov for egnede lokaler for etablering av innendørs skytterbane i relativ nærhet til  
utendørsanlegg på Follestad (Røyken, Åros, Sætre), gjerne i forbindelse med nybygg av skole, 
idrettshall eller liknende. Dette er et behov som idrettsrådet vil ta med i sin neste prioriteringsliste 
av anlegg i Asker. Dette er et godt eksempel på et anlegg som med fordel kunne planlegges sammen 
med andre anlegg med et lite tilleggsareal, og med synergieffekter.  
 

7) Hurum O-lag (vedlegg 3) 
O-laget er i mot forslaget om skytebane i Avgrunnsdalen og fremmer forslag om etablering av nye 
kartruter for orientering i området. Asker idrettsråd støtter ikke innspillet isolert, men ber 
idrettslaget gå i dialog med andre brukere av området for å se på mulighet for å få til mer aktivitet 
sammen. 
 

8) Asker og Omegn Rideklubb (vedlegg 4) 
Rideklubben har mistet sine treningsmuligheter på Blakstad Ridesenter, og har et behov for nytt 
areal til en terrengbane. Klubben foreslår en midlertidig bruk av jordene på Drengsrud. Dette arealet 
er i temaplanen prioritert til fotballbaner, flerbrukshall, og andre idretter som kan sambruke arealet. 
 
Idrettsrådet mener at det haster med å få i gang bygging av anlegg til breddeidretter på 
Drengsrud/Borgen. Det er ønskelig at arealene som er avsatt til idrettsformål faktisk utnyttes til 
idrettsformål. En mulig løsning kan være midlertidig bruk av Drengsrud jordene til rideklubbens 
behov. Bruken må være midlertidig eller sammenfalle / skje i forståelse med klubbene i området 
som venter på anlegg på denne tomten.  
 
Det er for øvrig i arealplanen satt av areal til golfbane på Dikemark som bør kunne vurderes som 
egnet også til ridesport. Asker idrettsråd ber om dialog med kommunen om slik vurdering. 
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9) Hvalstad idrettslag (vedlegg 5) 
Det er planlagt store boligprosjekter i Asker nord uten at det er satt tilstrekkelig krav til 
idrettsanlegg som den økte befolkningen skal kunne bruke nær der de bor. Dette forringer 
bokvaliteten. En 11er fotballbane i dette området har vært høyt prioritert i temaplaner og i 
idrettsrådet prioriteringsliste uten at det har lykkes å få til noe.  
 
Vi foreslår at det i arealplanen markeres av områder i nærhet av eksisterende skoler som kan gi 
plass til 9er, 7er, eller 3er baner, som krever mindre areal hver for seg, og kan kompensere for 
mangel av stort nok areal til en 11er bane. 
 

10) Slemmestad og Omegn Turnforening (vedlegg 6) 
Turnhall i Asker sør er høyt prioritert av idretten og av Asker kommune. Planen som er foreslått av 
Asker kommune om å legge dette inn i ny Grytnes barne- og ungdomsskole er ikke turnmiljøet, 
lokal idrettsklubb eller idrettsrådet fornøyd med slik planene er forelagt oss.  
 
Turnforeningen og Sætre IF Graabein har konstruktive forslag til alternative løsninger i samskaping 
mellom ny idrettshall på skolen og eksisterende Sætrehallen. Lykkes det ikke å få til en god løsning 
i tilknytting til Sætrehallen og Grytnes skole, må det fremskaffes areal til ny fullverdig turnhall et 
annet sted i området. 

 

Avslutnigsvis vil vil rette stor takk til kommuneadministrasjonens arbeide med å innlemme flere 
gode arealer til idrettsformål i planverket. Dette gjelder spesielt: 

§ Areal i Bødalen rundt Torvbråten skole med store muligheter sommer- og vinteridrett 
§ Padderud vannet – som kan bli et eldorado for vannaktivitet i samarbeid med grunneiere 
§ Avgrunnsdalen – viktig for idretten og for samfunnssikkerheten 
§ Utvidelse av areal til idrettsformål i Vardåsen 

 

 
På vegne av 
Asker idrettsråd 
 

Gorm Haugen   Olav Lefdal    Gry E. Garlie      
Styreleder (sign.)  Styremedlem (sign.)   Daglig leder (sign.) 

 

 

Vedlegg 1: Innspill fra Asker Skiklubb     (side 6) 
Vedlegg 2: Innspill fra Røyken og Hurum Skytterlag (RHS)  (side 8) 
Vedlegg 3: Innspill fra Hurum O-lag     (side 9) 
Vedlegg 4: Innspill fra Asker og Omegn Rideklubb   (side 10) 
Vedlegg 5: Innspill fra Hvalstad idrettsklubb    (side 15) 
Vedlegg 6: Innspill fra Slemmestad og Omegn Turnforening  (side 16)  
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VEDLEGG 1 – ASKER SKIKLUBB 
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VEDLEGG 2 – RØYKEN OG HURUM SKYTTERLAG 
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VEDLEGG 3 – HURUM O-LAG 
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VEDLEGG 4 – ASKER OG OMEGN RIDEKLUBB 

 

Takk for en veldig hyggelig samtale i ettermiddag. Sender som avtalt noen ord om Asker 
og Omegn Rideklubb, og vårt behov for et sted å anlegge ny terrengbane. 
 
Asker og Omegn Rideklubb er det som tidligere het Blakstad Rideklubb. Vi hadde Blakstad 
Ridesenter som hovedsete, hvor vi også i 2019 begynte jobben med å anlegge en 
terrengbane. Klubben er så heldig å ha Hans Bauer som medlem og klubbtrener, han er 
også utdannet banebygger slik at når vi startet opp med å bygge banen så hadde vi all 
kompetansen in-house. Vi har også fått kr. 100.000,- i støtte fra Sparebankstiftelsen til 
hinder. I tillegg ble det lagt ned enormt med dugnadstimer. Og sommeren 2022 stod en 
flott bane klar.  
 
Dessverre bestemte driverene av senteret å legge ned driften 1. august 2022, så da måtte 
alle oppstallørene ut, samt klubben.  
 
Et enstemmig styre bestemte seg for å drifte klubben videre, men da under et nytt navn. 
Det nye navnet vi fikk tildelt av Viken Idrettskrets navnegruppe var Asker og Omegn 
Rideklubb. 
Vi fikk tillatelse fra familien Økseth til å lagre terrenghinderene og bruke banen på 
Blakstad Ridesenter/terrengbanen i 1 år. Det vil si at til sommeren 2023 må vi flytte/legge 
ned terrengbanen på Blakstad Ridesenter. 
 
Klubben leter nå etter et nytt sted å bygge bane. Vi har en stor hinderpark med flyttbare 
hinder, en godkjent banebygger og terrengtrener - som i tillegg er 2 x Nordisk Mester, og 
8x Norsk Mester i feltritt (Hans Bauer)… og ikke minst, en ivrig dugnadsgjeng. Så vi har alle 
ressursene vi trenger bortsett fra et egnet område. 
 
Vi ser for oss et stort og noenlunde flatt område, gjerne et sted hvor det har vært/er beite 
eller gressproduksjon. Vi trenger ikke nødvendigvis en grusparkeringsplass i tilknytning til 
stedet, men det må være mulig å parkere hestehengere/biler på jordet. Området bør være 
på min. 50 mål. 
 
Drengsrudjordene hadde jo vært perfekt for dette formålet! 
 
Når man tenker terrengbane er det flere måter å gjøre dette på i dag. Flere baner i dag 
ligger uten tilknytning til ridesenter/staller. Her brukes alt fra nedlagte militæromtårder, 
beiter og dyrket mark. I utlandet har man også sett et samarbeid mellom rideklubber og 
golfklubber hvor terrengbanen går i kanten på fairwayen. Og både i Sverige og Polen har 
man baner i parker midt i byen (Malmø/Sopot) Så her er det bare å se muligheter fremfor 
hindringer. 
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Skedsmo Rideklubb sin terrengbane ligger på kommunalt eiet Sørum Fritidsgård. Der har 
man lagt terrengbanen på dyrket mark (gressproduksjon til rideskolehestene og dagbeite) 
og i tilknytning til ridebanen på ridesenteret. Kommunen har da laget en grusvei rundt 
hele jordet som er delt i 2 med et fysisk tregjerde, en del for ryttere og en del for 
joggere/turgåere/sykkelister. Så her har man fått et virkelig flott flerbruksområdet for hele 
familien, som allikevel blir brukt som dyrket mark. 
 
Men, man kan også lage en midlertidig bane, og enkel bane hvis man ikke ønsker at dette 
skal være noe permanent. Hindrene er flyttbare, og det er veldig lite inngripen man 
trenger å gjøre for at banen skal være brukbar. Man, kan rett og slett bare plassere ut 
hinder på et gammelt jordet, og parkering av hengere under trening kan også gjøres på 
samme jordet. Og ønsker man å bruke området til noe annet senere, er det bare for oss å 
hente hinderene. Hinderparken er også laget av treverk så miljøaspektet og bærekraft er 
også godt ivaretatt.  
 
Hvis vi kunne fått tildelt et område fra Asker kommune hvor klubben kan bygge en ny 
terrengbane så har vi som sagt kompetansen og en stor hinderpark klart. Vi vil da kunne 
lage en bane som alle ryttere i Asker kommune ville kunne trene på uansett nivå. På vår 
bane på Blakstad Ridesenter arrangerte klubben også fysisk treninger for rytterene jevnlig, 
terrenghindere er supre «treningstativer» - så her kan man lage et område som egner seg 
både til hestesport og tur/treningsområdet for alle i kommunen. Banen må selvsagt være 
stengt for allmennheten når det pågår trening grunnet sikkerheten. 
 
Legger også med litt bilder fra banen vår på Blakstad Ridesenter slik dere kan se litt mer 
hva dette dreier seg om :-) og hvis dere ønsker tar vi gjerne et møte med dere. 
 
Hvis du trenger mer informasjon så er det bare å ta kontakt :-) Vi har flere bilder/ filmer etc 
som vi kan sende hvis ønskelig. 
 
Vi håper Asker kommune kan være behjelpelig med et område vi kan bruke til dette 
formålet. Det ville jo være synd om man må ta klubben, og alt materiell og flytte ut av 
kommunen. Dette er i hvert fall ikke et ønske fra vår side. Vi ønsker å skape aktivitet og 
gode treningsmuligheter her i kommunen både for den satsende konkurranserytter, og 
vanlige hobbyryttere.. barn, ungdom og voksne er alle velkommen til oss. 
Vi har som sagt hinderparken, kompetansen og frivillige i klubben som ønsker å bidra til 
aktivitet for barn og unge – og hvis dere har et område vi kan bruke enten på kort eller 
langsikt vil vi, og alle rytterene i Asker kommune bli veldig takknemlige.  
 
Håper på et positivt og snarlig svar! 
 
Mvh 
Asker og Omegn Rideklubb 
v/Wenche Dalen, Nestleder 
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VEDLEGG 5 – HVALSTAD IDRETTSLAG 

Hei!   
  
Hvalstad idrettslag har innspill som vi håper Asker idrettsråd kan ta med i oppdatert høringsutkast til 
kommuneplanens arealdel.  
  
I Temaplan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv 2021 – 2023 er 11er fotballbane på Hvalstad 
skole/Billingstad-området på prioriteringslisten (kap. 6. «Hva skal Asker kommune prioritere»), noe 
som reelt sett er helt nødvendig, både i dag og som følge av utbyggingen av Vestre Billingstad. 
Utbyggingen på Vestre Billingstad er en av Askers største utbygginger med 1650 nye boenheter, og 
Hvalstad skole bygges for å doble elevkapasiteten. Det er et sterkt behov for å avsette areal til 11er-
bane(r) i kommuneplanens arealdel, noe det imidlertid ikke er gjort. Dette fremgikk også av 
presentasjonen kommuneplansjef Midtbø hadde i AIR Forum 25. april (foil Asker Nord).  
  
Asker Idrettsråd bes derfor om å ta med som innspill at det må settes av areal til 11er-bane(r) i 
arealdelen.  
  
  
Med vennlig hilsen   
  
Andreas Langeland   
Leder, Hvalstad idrettslag   
(+47) 95702489   
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VEDLEGG 6 – SLEMMESTAD OG OMEGN TURNFORENING 
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NB! Resterende del av presentasjonen, som totalt er på 17 sider, legges ved som vedlegg ved siden av 
samledokumentet. 


